
 

 

    

 

 

 

Terrassen  

Inspreeknotitie, Raadscommissie Bestuur, 22 juni 2023 

Ria Tel/Tinka Nas, Wijkraad Binnenstad Haarlem 

(NB  Op 16 juni is een eerdere versie van deze notitie naar de griffie gestuurd en 

toegevoegd aan de vergaderstukken, maar op 21 juni is de tekst geactualiseerd) 

Leden van de commissie, 

Twee maanden geleden zijn er nieuwe regels van kracht geworden voor 

horecaterrassen. Daar is maandenlang aan gewerkt. De horeca en ook de Wijkraad 

Binnenstad hebben er hun zegje over gedaan. De regels uit 2016 waren ook goed, 

alleen werden die door de horeca niet nageleefd en er werd te weinig gehandhaafd. 

De horeca wil altijd meer terras maar bewoners willen ook nog over de stoepen 

kunnen lopen.   

In de nieuwe regels kunnen we ons vinden: geen terrassen voor 11 uur, meubilair 

verwijderen na sluitingstijd, 150 cm of 90 cm loopruimte voor voetgangers, geen 

terrassen aan de overkant van de straat, geen stoepbrede terrassen met een 

looppaadje tussendoor, geen reclameborden. Geweldig! En toen de burgemeester 

ons ook beloofde (niet voor het eerst trouwens) dat er nu echt gehandhaafd zal 

worden, waren wij tevreden en hoopvol. Daarom was er voor ons geen reden om in 

te spreken op 20 april toen u de regels besprak en vaststelde.  

Maar wat gebeurde er bij de eerste zonnestralen: overal terrassen in strijd met de 

nieuwe regels. Er is helemaal geen 90 cm loopruimte op het Spaarne en voetgangers 

moeten nog steeds op het drukke fietspad gaan lopen. Aan de waterkant zijn 

allemaal nieuwe terrassen verschenen. Dus je kunt niet meer langs het water lopen. 

Op de smalle stoep van de Gedempte Oude Gracht is een nieuw terras verschenen. 

Een bankje aan de gevel, daar begon het mee. Maar toen kwamen er kleine tafeltjes 

bij en tegenover de tafeltjes ook weer stoeltjes. De gasten zetten er hun fiets en hun 

tas naast en weg is de anderhalve meter loopruimte. Op de Grote Markt is een 

nieuwe terras verschenen. Dit is niet volgens het inrichtingsplan Grote Markt. Is er 



 

 

een vergunning verstrekt? Een bankje waar je gratis kon zitten is op mysterieuze 

wijze verdwenen. Wie heeft dat bankje weggehaald? Het Klokhuisplein is permanent 

volgebouwd zodat er in feite een nieuwe binnenruimte is ontstaan. Daar mag niet 

meer gerookt worden, dus worden er bankjes voor gezet. Weer een stuk openbare 

ruimte door de horeca ingenomen.  

In de commissievergadering van 20 april kwam de teleurgestelde horeca wel klagen 

en meteen werd de handhaving weer opgeschort. Wij zien hier een terugkerend 

patroon: de horeca vindt de regels te streng, pleegt actief en passief verzet, vraagt de 

gemeente om meer ruimte, de gemeente laat zich overhalen tot onderhandelen en 

geeft uiteindelijk toe. Wij vinden dit een verstoring van het democratisch proces. De 

openbare ruimte wordt verkocht aan de horeca. En het allerergste is: de terrassen 

zijn bijna nooit vol. Zelfs op hele zonnige dagen staan halve terrassen leeg. Is dat dan 

een gezellig gezicht? Maar ze nemen wel permanent kostbare openbare ruimte in. 

Moeten we niet eens onderzoeken hoeveel terras Haarlem eigenlijk nodig heeft? 

De wijkraad krijgt veel klachten van bewoners die er schoon genoeg van hebben dat 

stoepen ontoegankelijk zijn en dat onze stad dag en nacht vol staat met 

terrasmeubilair.  Inmiddels heeft de burgemeester onze brieven beantwoord: 

handhaving is in gang gezet. Wij hopen dat dit iets oplevert vóórdat de zomer van 

2023 weer voorbij is. Het bankje op de Grote Markt komt terug, zo is ons beloofd, 

maar het is niet bekend wanneer.  

Leden van de commissie, u hebt de nieuwe regels vastgesteld. Wilt u alstublieft ook 

controleren of ze worden nageleefd? En zorgen dat er gehandhaafd wordt, zoals ons 

is toegezegd?  Want de stad is niet alleen van de horeca maar van ons allemaal.  

Dank voor uw aandacht. 

Voorbeelden: zie volgende pagina’s 
 
 

  



 

 

Terrassen  

Inspreeknotitie, Raadscommissie Bestuur, 22 juni 2023 

Ria Tel/Tinka Nas, Wijkraad Binnenstad Haarlem 

(NB  Op 16 juni is deze eerste versie naar de griffie gestuurd en toegevoegd aan de 

vergaderstukken, maar op 21 juni is de tekst geactualiseerd. Zie boven) 

 

Leden van de commissie, 

 

Twee maanden geleden zijn er nieuwe regels van kracht geworden voor 

horecaterrassen. Daar is maandenlang aan gewerkt en ook de wijkraad binnenstad 

heeft er haar zegje over gedaan. De regels uit 2016 waren ook goed, alleen werden 

die met voeten getreden en te weinig gehandhaafd. Hetzelfde gold voor de 

coronaterrasregels. Daar konden wij mee leven maar ze werden met voeten getreden 

en te weinig gehandhaafd. De horeca wil altijd meer terras maar bewoners willen ook 

nog over de stoepen kunnen lopen.  

In de nieuwe regels kunnen we ons vinden: geen terrassen voor 11 uur, meubilair 

verwijderen na sluitingstijd, 150 cm of 90 cm loopruimte voor voetgangers, geen 

terrassen aan de overkant van de straat, geen stoepbrede terrassen met een 

looppaadje tussendoor, geen reclameborden. Geweldig! En toen de burgemeester 

ons ook toezegde (niet voor het eerst trouwens) dat er nu echt gehandhaafd zal 

worden, waren wij tevreden en hoopvol. 

 

Maar wat gebeurde er bij de eerste zonnestralen: overal terrassen in strijd met de 

nieuwe regels. Er is helemaal geen 90 cm loopruimte op het Spaarne en voetgangers 

moeten nog steeds op het drukke fietspad gaan lopen. Op de smalle stoep van de 

Gedempte Oude Gracht is een nieuw terras verschenen. Een bankje aan de gevel, 

daar begon het mee. Maar toen kwamen er kleine tafeltjes bij en tegenover de 

tafeltjes ook weer stoeltjes. De gasten zetten er hun fiets en hun tas naast en weg is 

de anderhalve meter loopruimte. Op de Grote Markt is een nieuwe terras verschenen 

en is een bankje waar je gratis kon zitten, op mysterieuze wijze verdwenen. Wie heeft 

dat bankje weggehaald? Bewoners hebben er vragen over gesteld maar krijgen geen 

antwoord. Het Klokhuisplein is permanent volgebouwd zodat er in feite een nieuwe 



 

 

binnenruimte is ontstaan. Daar mag niet meer gerookt worden, dus worden er 

bankjes voor gezet. Weer een stuk openbare ruimte door de horeca ingenomen. De 

Kruisstraat en de Zijlstraat zijn voor voetgangers regelrechte hindernisbanen 

geworden.  

 

We hebben de burgemeester in een brief om opheldering gevraagd en tot onze grote 

teleurstelling kregen we dit antwoord:  

“Er zijn veel reacties gekomen op de nieuwe regels. Deze geven aanleiding om een 

aantal zaken goed op een rij te zetten voordat er tot handhaving kan worden 

overgegaan.” 

 

Wij zien hier een terugkerend patroon: de horeca vindt de regels te streng, pleegt 

actief en passief verzet, vraagt de gemeente om meer ruimte, de gemeente laat zich 

overhalen tot onderhandelen en geeft uiteindelijk toe. Wij vinden dit een verstoring 

van het democratisch proces. De openbare ruimte wordt verkocht aan de horeca. 

De wijkraad krijgt veel klachten van bewoners die er schoon genoeg van hebben dat 

stoepen ontoegankelijk zijn en dat onze stad dag en nacht vol staat met 

terrasmeubilair.  

 

Leden van de commissie, u hebt de nieuwe regels vastgesteld. Wilt u alstublieft ook 

controleren of ze worden nageleefd? En zorgen dat er gehandhaafd wordt, zoals ons 

is toegezegd? En graag willen we het bankje weer terug op de Grote Markt want de 

stad is niet alleen van de horeca maar van ons allemaal. 

 

Dank voor uw aandacht. 

Voorbeelden: zie volgende pagina’s 
 
  



 

 

Klokhuisplein, vroeger en nu 
 

 

 

 

 

 

 



 

 

Oude Groenmarkt, vroeger en nu 

 

 
 

 

 

 

  



 

 

Zijlstraat, terras in gebruik en na sluitingstijd 

 

 

 

 

 

 

  



 

 

Kruisstraat, terrassen met looppad tussendoor 

 

 

 

 

 

 

  



 

 

Niet verwijderd terrasmeubilair 

 

 

 

 

 

 

  



 

 

 

Verdwenen bankje Grote Markt 

 

 

 

 

 


